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Kulttuuritoimi on 30.9.2024 mennessä käyttänyt 77,8 % myönnetyistä 
määrärahoista. 
 
Kulttuuritoiminta 
Heinäkuussa kulttuuritoimisto järjesti yhdessä Hangon yrittäjien kanssa 
Unikeonpäivän juhlaa. Unikekokulkue lähti kello 8.00 Vuorikadulta ja tällä kertaa 
kulkue päättyi Itäsatamaan, jossa Unikeko herätettiin virkistävällä aamu-uinilla 
satama-altaassa. Vuoden unikeko on Hejdi ry:n puheenjohtaja Julia Salmela. 
Aamiaista oli myynnissä HSF Marinessa ja Strandenissa ja Pelle Klaus viihdytti 
lapsia. Minna Ruolanto toimi Unikeonpäivän juontajana. 
 
Hanko Soul Jazz järjestettiin yhdeksännen kerran 2.–8.8. Kaupungintalon 
juhlasalin pääkonsertti oli menestys ja loppuunmyyty. Vuoden konsertissa "A 
Tribute to Stevie Wonder" nähtiin artistit G Curtis, Timo Lassy, Harri Kentala, 
Mikko Kaakkuriniemi, Mikael Jakobsson ja Jan Simons. 
 
Hangonpäiviä vietettiin isosti 30.8.–1.9., jolloin järjestettiin juhlavuoden 
Kansanjuhla. Perjantai-iltana järjestettiin Casinopuistossa nuorisokonsertti, jossa 
esiintyivät Ellinor Nordman ja Mathias Löfstedt, selloduo Hilhil, Lilian Young, 
Laura Ruusumaa ja Robin. Lauantain kansanjuhlaa jatkoivat Aarne Alligaattori, 
Professori Bluffo, huutokauppa, Centralskolanin lapsikuoro, Maja Mannila Trio, 
Club For Five, Esa Nieminen ystävineen, Baletti- ja liikuntakoulu, Oona Kaplas ja 
Celebration Allstars. Tarjolla oli rockia, poppia, iskelmää ja perheohjelmia koko 
päivän ajan. Yhdistykset ja yritykset esittivät toimintaansa puistossa ja Casinossa 
esiintyivät Hanko Soi, Hangon puhallinorkesteri ja Alan Parry. Kulttuuritoimisto 
tarjosi kukkapajan ja yli 200 ihmistä tuli sitomaan oman kukkakimppunsa. 
Kansanjuhla oli onnistunut kokonaisuus, jossa oli jokaiselle jotakin. Kahden 
päivän aikana olemme arvioineet kävijämääräksi 8000 ihmistä. Tuotannosta 
vastasi Maxino Entertainment ja kulttuuritoimisto. 
 
Kirkossa järjestettiin 13. syyskuuta konsertti, jossa soitettiin selloa ja harppua. 
Seeli Toivio ja Lily-Marlene Puusepp esiintyivät noin 40 ihmiselle. 
 
Uudenmaan kulttuurimarkkinat järjestettiin 24. syyskuuta Helsingissä, jossa 
kuntien kulttuuripalvelut pystyivät verkostoitumaan taiteilijoiden ja 
kulttuuritoimijoiden kanssa. Kulttuurisuunnittelija ja kulttuurijohtaja osallistuivat 
tilaisuuteen. 
 
Näyttelyt kaupungintalon galleriassa: 
1.7.–4.8. Juha Allan Ekholm, Botanical Garden 
8.–26.8. Ann Simberg, Maalauksia metreittäin 
 
Utställningar i Hangö Konstgalleri 
27.6.–13.7. Larson Österberg, Impressions 
18.7.–6.8. Hangon kuvataiteilijat, Hanko 150 
9.–25.8. Le Petit Festival, Wanderlust 
29.8.-17.9. Club con Color, Ollu ja menny 
 



 
 
Kirjastostoiminta 
 
Henkilökunta 
Kesä- ja heinäkuuksi valittiin kolmen viikon työjaksoille kaksi nuorta 
kesätyöntekijää, joiden palkat maksoi henkilöstöosasto.  
 
Kirjastossa oli syyskuussa ja lokakuussa kaksi TET-oppilasta, kumpikin viikon 
kestävällä jaksolla.  
 
Aukiolot ja palvelut 
Aukiolot ovat olleet normaalit. Lappohjan lähikirjastossa on tavan mukaan ollut 
heinäkuussa työntekijä vain maanantaisin mutta kirjasto oli auki tuntia normaalia 
pidempään. Tänä vuonna tämä järjestely koski elokuuta. 
 
Syyskuussa siirryttiin pääkirjastossa talviaukioloaikoihin. Lukusalin ja Lappohjan 
omatoimiajat ovat samat ympäri vuoden. 
 
Henkilökunnan tyhy-päivää vietettiin 20.9. Tvärminnessä, jona päivänä kirjasto oli 
suljettuna. 
 
Henkilökunta osallistui koulutuksiin heinä- syyskuussa 11 tuntia. Lisäksi seurattiin 
kansallisen e-kirjaston järjestämiä infotilaisuuksia. 
 
Kirjaston järjestämät tapahtumat 
Enter ry:n infotilaisuus 12.9. 
 
Kultaisen iän kerho vieraili kirjastossa 18.9 tutustuen kirjaston lukusalin 
palveluihin.  
 
Enterin digiopastukset 19.9.-12.12.  Syksystä alkaen Hangossa on opastusta 
viikoittain suomeksi ja joka toinen viikko myös ruotsiksi. Opastusta tarjotaan 
ajanvarauksella torstaisin klo 11-13. Opastusta voi nykyään myös saada 
suomenkieleksi Lappohjan lähikirjastossa parittomina keskiviikkoina 11.9.-4.12, 
klo 10-12. 
 
LiveHelpDesk -digiopastus yhteistyössä kansalaisopiston kanssa alkoi 2.9. ja 
jatkuu 9.12. asti (14 kertaa). Opastusta annetaan maanantaisin klo 17 – 19 
välisenä aikana ajanvarauksella. 
 
Kirjoituskilpailun voittajat ja voittajien kirjoitukset julkaistiin kirjaston kotisivuilla 
30.9. Kilpailussa oli kolme sarjaa lapsille, nuorille ja aikuisille. Tuomarina toimi 
hankolainen Sannnamaija Lagus. Sarjakohtaiset palkinnot olivat 50 €, 150 € ja 300 
€. 
 
Elämyshuone  
 
Elämyshuoneen uusi ohjelma alkoi hienosti. Teemana tänä vuonna "Meidän ja 
eläinten kesken" "Mellan oss och djuren". Sisustuksessa hämyinen tunnelma, 
sademetsän ääniä ja seinissä tiukkakatseisia eläimiä. Oppilaat ja lapset saavat 
kuulla faabeleita ja myös muita eläintarinoita. Pohditaan ihmisen ja eläinten 
suhdetta monelta eri näkökannalta. Tietokirjasta luetaan historian kuuluisista 
eläimistä ympäri maailman. Pohditaan, miten eläimiä tulee kohdella ja miten 
ihmiset antavat elintilaa villieläimille. Otetaan myös sademetsien hierontatarinat 



käyttöön uudestaan, ovat olleet koronavuosien jälkeen tauolla. Joka ohjelma 
sisältää eri osioita eri aisteille aina. 
 
Möller-Salmela on myös pitänyt Shared Reading -tapahtumia ruotsinkielisille 
aikuisille. Keväällä alkanut kokeilu jatkui syyskuussa, ja tarkoitus on jatkaa 
tapahtumia joulukuulle asti. 
Shared reading on tapa lukea yhdessä. Sen avulla teksteistä saa esiin uusia puolia. 
Tekstejä luetaan ääneen ja pidetään keskustelu- ja mietintätaukoja. Osallistujat 
päättävät itse, miten aktiivisesti ottavat osaa lukemiseen ja keskusteluun. 
 
Museotoiminta 
 
Tämä kausi on ollut totuttelemista uusiin näyttelytiloihin ja käytännön asioiden 
hoitamista. Kävijät ovat hyvin löytäneet museoon, useimmat ovat olleet 
tyytyväisiä, mutta on myös kuulunut soraääniä, varsinkin kun kaikki ei vielä ole 
ollut auki. Olemme myös saaneet kyltitystä kaupungille, jotta museoon olisi 
helpompi löytää. Museokaupan myynti on lähtenyt hyvin käyntiin ja meidän 
kirjoja on mennyt kaupaksi paremmin kuin vanhoissa tiloissa. Museossa on 
käynyt 2 730 henkilöä, joista 933 oli museokorttikävijöitä. Luokkia on käynyt 8 
kappaletta, mikä on luonnollisesti hieno asia. Ingrid Möller oli päivystäjän 
apulaisena melkein kaksi kuukautta kesä-elokuussa. Kesän ruuhka-aikoina on 
hyvä, että kassalla on kaksi henkilöä. Jan-Erik Kvarnström aloitti elokuun lopussa 
työharjoittelijana. Meillä oli tettiläinen Hankoniemen yläasteelta, Mia Kinnunen, 
kahtena viikkona syys-lokakuun vaihteessa.  

Pidimme heinäkuussa taukoa museon suunnittelusta, mutta aloitimme sen 
uudestaan elokuussa, jolloin Kombo kävi paikan päällä. Nyt olemme päässeet 
käytännön toteutuksen pariin. Pidämme viikoittain kokouksen Kombon kanssa, 
jossa käsittelemme ajankohtaisia ja mitä kenenkin pitää tehdä sillä viikolla, jotta 
pysytään aikataulussa ja talousarviossa.   

Osana Hanko 150-vuotta teimme yhdessä puisto- ja teknisen osastojen kanssa 
kuusi kylttiä kaupungin historiasta, jotka sijoitettiin heinäkuussa Rantapuistoon. 
Toinen tapahtuma, joka liittyy 150-vuotisjuhliin, oli rakennustutkija Pirjo Huvilan 
esitelmä rautatiepuistoista museossa 21.9. Esitelmän jälkeen istutettiin vanhaan 
asemapuistoon omenapuu Malus hyvingensis, joka on asemapuistolle tyypillinen 
omenalajike. Ruotsinkielinen Yle kävi museossa kuvaamassa Jan-Eric Nyströmin 
tekemää pienoisveturia ohjelmaan, joka kertoi Nyströmistä.  

Kansalaistoiminta 

Painettu opinto-ohjelma lähetettiin kaikkiin Hangon talouksiin 31.7.2024. Lapsille 
ja nuorille tehtiin jälleen oma esite ja juliste, joka on jaettu päiväkoteihin, 
esikouluihin ja kouluihin. Kurssiohjelmat ovat saatavilla opiston kansliassa, 
kirjastossa, matkailutoimistossa ja Alan’s kahvilassa. 

Ilmoittautumiset kursseille alkoivat 19.8.2024 (vesiliikuntaan 14.8.2024) ja syksyn 
aikana olemme saaneet 2494 ilmoittautumista. Tarjosimme 168 kurssia tai 
luentoa, joista vain 5 kurssia on peruttu vähäisen osallistujamäärän vuoksi. 
Suosittuja kursseja ovat olleet muun muassa vesiliikunta, ruoanlaitto, espanja, 
keramiikka ja kudonta. 

Syyskuussa rehtori ja kurssisuunnittelija osallistuivat Taideopetuspäiville 19.-
20.9.2024, jotka järjesti Sydkustens Landskapsförbund. Hanko osallistui kurssiin 
Kulturfondenin Skapa-hankkeen puitteissa. 



Syyslukukausi on alkanut hyvin kansalaisopistossa. Kun verrataan kurssien 
määrää osallistujamäärään, olemme erittäin tyytyväisiä tuloksiin. Olemme 
peruuttaneet ennätyksellisen vähän kursseja, mikä osoittaa, että vastaamme 
hyvin asiakkaiden kysyntään. 

Ennuste vuodelle 2024 

Palkkojen tarkistusten ja uuden henkilöstön vuoksi kulttuuritoiminnan että 
kirjastotoiminnan budjetti ylittyy. Kulttuuritoiminta on myös hankkinut 
ylimääräisen työpöydän tilapäiselle henkilökunnalle sekä hankkinut 
laulumikrofoneja kaupungintalon juhlasaliin. Taidegallerian perustaminen vaati 
myös ripustuskoukkujen ja -lankojen, tuolien ja pöytien hankkimista. 
Näyttelytilaan on palkattu näyttelyvartija. 

Museotoiminnan budjetti näyttää pysyvän määrärahojen mukaisena, kun taas 
kansalaisopiston tulot tulevat kasvamaan ja siten kansalaisopiston 
kokonaisbudjetti alittaa annetut budjettimäärärahat. 

Ennusteen mukaan kulttuuritoimi ylittää budjettimäärärahat 20 000 – 25 000 
eurolla. 

 
Ehdotus Kulttuurilautakunta merkitsee asian tiedoksi ja päättää mahdollisista 

toimenpiteistä. 
 

Päätös    
 
Lisätiedot Kulttuurijohtaja Jennika Friman, 040 139 1070 

Kirjastotoimenjohtaja Milla Kuronen, 040 135 9382 
Museonjohtaja Laura Lotta Andersson, 040 135 9224 
Rehtori Lena Sommer, 040 137 3936 


